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Birnbaum (E.ON): Vom explora optiunile privind afacerea de furnizare din

România; avem nevoie de stabilitate si predictibilitate

E.ON analizeaza optiunile pe care le are pentru a lua o decizie  în legatura cu afacerea de furnizare din

România, motivul fiind raportul  risc/randament, a declarat, miercuri, Leonhard Birnbaum, directorul 

general al companiei.

"Vom explora optiunile noastre. Pâna când nu vom explora optiunile, nu  vom lua o decizie, dar motivul este

raportul risc/randament", a afirmat  Birnbaum.

Întrebat daca ar lua în calcul vânzarea atât a furnizarii, cât si a  distributiei, daca va exista o oferta în acest sens, el

a raspuns ca se  va lua o decizie doar când va exista o oferta, pâna atunci nu.

În ceea ce priveste schema de plafonare/compensare din România,  oficialul E.ON a subliniat ca au existat

dificultati în ultimii ani în  întelegerea acesteia.

"Deci, ceea ce este cu adevarat dificil pentru o companie precum E.ON  este daca situatia se schimba constant si

foarte abrupt. (...) Volker  (Volker Raffel CEO E:ON România - n. r.) a fost în board, explicându-ne  ultimele

evolutii de mai multe ori si întotdeauna au fost diferite. Şi  acest lucru este foarte daunator în energie, deoarece

apreciem cu  adevarat stabilitatea si predictibilitatea si ne-ar fi placut sa vedem  mai mult din acestea. Mai multa

predictibilitate si mai multa  stabilitate în ultimii ani decât am vazut de fapt. Şi acum recunosc ca  ultimii ani au

fost foarte dificili. Înteleg ca politica trebuie sa  actioneze, dar, totusi, trebuie sa fii constient ca daca schimbi 

conditiile foarte repede si foarte des asta face investitorii ca noi  foarte nervosi", a punctat Birnbaum.

El a adaugat ca în Europa, la nivel de industrie energetica, se vorbeste  despre dublarea-triplarea investitiilor în

orice, dar pentru asta  trebuie ca investitorii sa aiba încredere în stabilitatea si  predictibilitatea tarii.

"Am discutat recent ca, practic, peste tot în Europa trebuie sa ne  dublam investitiile în retea, sa le triplam...Mult

mai multi bani.  Trebuie sa crestem investitiile. Deci, daca trebuie sa investesc  semnificativ mai mult într-o tara,

atunci întreb: voi obtine un  randament pentru aceasta investitie semnificativ mai mare? Va fi  stabilitate? Odata ce

am investit, nu pot sa plec. Deci, pentru mine  este foarte important sa am încredere în stabilitatea, fiabilitatea, 

predictibilitatea unei tari ca investitor. Daca schimbi regulile prea  des, atunci investitorii vor spune: nu stiu", a

punctat seful E.ON.

El a semnalat ca unele reglementari erau complet disproportionate.

"Riscul pe care îl aveam în afacerea de furnizare din România era atât  de mare în 2022 si la începutul anului 2023.

Ne uitam la asta si spuneam  ca pierdem într-un an ceea ce am fi putut câstiga în 20 de ani", a mai  spus Birnbaum.

Grupul german E.ON este unul dintre liderii pietei de energie, având în  România o prezenta consolidata de-a

lungul a 19 ani. Companiile-fanion  ale grupului sunt Delgaz Grid si E.ON Energie România, acestea  desfasurând

activitati de distributie, respectiv de furnizare a energiei  si a solutiilor energetice pentru circa 3,4 milioane de

clienti. De la  intrarea pe piata din România, E.ON a investit peste 2,3 miliarde de  euro, în principal în

modernizarea retelelor. Totodata, valoarea  contributiilor virate la bugetul de stat si bugetele locale se ridica la  3,4

miliarde de euro.
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